
SKUPŠTINI AKCIONARA IHIS NAUČNO-TEHNOLOŠKOG PARKA ZEMUN A.D.  

 

PREDMET: Izveštaj o radu Nadzornog odbora između desete i jedanaeste 

     redovne godišnje Skupštine akcionara  

 

Nadzorni odbor IHIS Naučno-tehnološkog parka Zemun a.d. u sastavu prof. dr Marko 
Rakin, predsednik, Mira Duletić dipl.ing. i prof. dr Aleksandar Sedmak članovi NO, je u 
periodu izmedju 10. i 11. redovne Skupštine akcionara, svoje aktivnosti planirao i 
sprovodio shodno nadležnostima i poslovima predvidjenim zakonskim propisima i 
Statutom Društva. U periodu do zakazivanja 11-te redovne godišnje skupštine akcionara, 
održane su 3 sednice kojima su prisustvovali svi članovi, a odluke su donošene na osnovu 
blagovremeno dostavljene dokumentacije. U vreme pisanja ovog izveštaja, četvrta sednica 
NO između dve redovne Skupštine akcionara je zakazana radi poslova koje prate 
zakazivanje redovne Skupštine u ovoj godini i tekućih pitanja iz nadležnosti rada 
Nadzornog odbora. 

Na petoj sednici NO održanoj 21.06.2021. godine, je na osnovu člana 36 Statuta IHIS 
Naučno-tehnološkog parka Zemun a.d. izabrana za člana Komisije za reviziju Leontina 
Subu, dipl.ekonomista čime su ispunjeni svi uslovi za rad Komisije za reviziju, u skladu sa 
odredbama Zakona o privrednim društvima i Statuta društva. Na osnovu člana 33, a u vezi 
sa članom 36 Statuta, Nadzorni odbor Društva je doneo odluku po kojoj je komisija za 
reviziju radila u prethodnom periodu, u sastavu: Prof. dr Aleksandar Sedmak, predsednik 
komisije; Prof. dr Marko Rakin, član komisije i Dipl.ecc. Leontina Subu, član komisije. 

Imajući u vidu da je početkom 2020-te godine donet Zakon o arhivskoj građi i arhivskoj 
delatnosti (u daljem tekstu Zakon) koji na znatno ozbiljniji način tretira značaj arhivske 
građe privrednih subjekata nastale prilikom obavljanja njihove delatnosti i što je još 
važnije predvidja znatno oštriju kontrolu njegove primene kroz višestruko povećane 
kazne za one koji ne poštuju ovaj Zakon. Bilo je predvidjeno u samom Zakonu da stupa na 
osmog dana po objavi a počinje da se primenjuje godinu dana nakon objave, odnosno u 
aprilu 2021 godine, ali je  početak primene produžen do 31.12.2021 godine.  

S obzirom na sve navedeno, a na predlog stručnih službi Društva, Nadzorni odbor je na 
svojoj sednici održanoj 20.10.2021 godine, doneo odluku da usvoji predlog stručnih službi 
i priložena dokumenta radi sprovodjenja Zakona o arhivskoj gradji i to: 



   a) Pravilnik o načinu evidentiranja, klasifikovanja, arhiviranja i čuvanja arhivske gradje i  
dokumentarnog  materijala 

   b) Pravilnik o načinu evidentiranja,zaštite i korišćenja elektronskih dokumenata 

    c) Listu kategorija dokumentarnog materijala sa rokovima čuvanja  

Generalna direktorka je odredila odgovorno lice za ove poslove, a pravna služba je 
formirala usvojene pravilnike. Pravilnicima se reguliše kompletan rad sa dokumentacijom 
od njenog ulaska u Društvo pa do uništenja kao i način kancelarijskog poslovanja, a  listom 
kategorija arhivske građe i dokumentarnog materijala sa rokovima čuvanja se utvrdjuje 
rok čuvanja te dokumentacije. Što se tiče rokova čuvanja postoje dve vrste dokumenata, 
prva gde su rokovi čuvanja odredjeni zakonom i gde se može predvideti duži rok, ali ne i 
kraći i druga gde samo Društvo odredjuje rokove prema svom nahodjenju i potrebama.  

Prilikom izrade i usvajanaja nacrta navedenih dokumenata imalo se pre svega u vidu 
trenutni način poslovanja i kretanje dokumentacije. Takođe, obavljena su povremena ili 
stalna konsultovanja sa inokosnim i kolektivnim organima u Društvu, sve u cilju što bolje 
izrade konačnih predloga ovih dokumenata i njihove što praktičnije i lakše primene u 
Društvu. 

Početkom aprila ove godine, generalna direktka Društva je podnela je pismeni izveštaj o 
preduzetim merama iz PPZ-e, a po Rešenju Uprave za vanredne situacije grada Beograda 
od 16.04.2020 godine. Naime Rešenjem Uprave za vanredne situacije grada Beograda iz 
2018 godine IHIS NTP je razvrstan u II.3 kategoriju, podkategoriju I ugroženosti od požara, 
što je podrazumevalo znatno veće obaveze pa i ulaganja u oblast PPZ-a nego do sada, kao 
i određena kadrovska rešenja. U svom izveštaju generalna direktka je detaljno upoznala 
članove Nadzornog odbora sa svim aktivnostima rukovodstva Društva, počev od zahteva 
da se Društvo razvrsta u III kategoriju u kojoj je znatno manje mera PPZ-e koje su 
obavezne za privredne subjekte. Pošto ovaj zahtev nije prihvaćen, stiglo je napred 
navedeno Rešenje Uprave za vanredne situacije grada Beograda od 16.04.2020 godine 
kojim je nnaloženo izvršenje 16 mera iz oblasti PPZ-e, sa rokovima izvršenja istih i 
zaprećenim novčanim kaznama u slučaju da ne budu uradjene. Rukovodstvo Društva je 
imajući naložene mere iz Rešenja u vidu, preduzelo aktivnosti da se regulišu mere koje su 
inače bile planirane da se urade (normativni akt, plan obuke i sama obuka, redovna 
kontrola PPZ opreme) i napravilo plan kako da se preostale naložene mere izvrše. 
Konstatovano je da u tom momentu Društvo nema raspoloživih sredstava za izvršenje svih 
preostalih mera i da je neophodno da se poveća cena zakupa poslovnog prostora koja nije 
menjana punu deceniju, pošto je proglašeni stepen opasnosti od požara nastao zbog 
deelatnosti kojim se bave zakupci. Pored radova na izvršenju obaveza utvrdjenim 



Rešenjem koje su se planski rešavale regulisani su i kadrovski problemi u okviru PPZ i 
formiran je Odbor za tu oblast i postavljen zaposleni koji je prethodno bio osposobljen za 
te poslove. Dalje je izveštajem konstatovano koje su mere bile najzahtevnije za izvršenje i 
koje su iziskivale najviše novčanih sredstava uz konstataciju da su krajem 2021 godine 
konačno izvršene skoro sve naložene mere, osim izrade Plana zaštite od požara. Ovaj plan 
se radi na petogodišnjem nivou i njim su definisane sve mere koje firma treba da 
ispunjava na osnovu infrastrukturnog projekta zgrade, projekta elektro i mašinskih 
instalacija kao i petogodišnjeg finansijskog plana koji se odnosi na troškove protivpožarne 
zaštite. Firma DVD sačinila je Plan zaštite od požara koji je, 02. februara 2022.godine,  
predat MUP-u za vanredne situacije na saglasnost. Ovim Planom je predviđena i ugradnja 
nove PP centrale u narednom periodu. 

Nadzorni odbor je posle diskusije na prihvatio izveštaj generalne direktorke Društva o 
izvršenim merama PPZ po Rešenju Uprave za vanredne situacije, na svojoj sednici 
održanoj 15.04.2021 godine. Članovi Nadzornog Odbora koji su i ranije obaveštavani 
usmeno o problemima oko ispunjenja mera PPZ, kroz diskusiju su konstatovali da je ovaj 
težak i odgovoran posao završen u najvećoj meri uspešno. Međutim, poslovi na izvršenju 
mera PPZ su kao takvi stalni i moraju se izvršavati i u budućnosti u rokovima koje je navela 
i direktorka u svom izveštaju. NO je na svojoj sednici zadužio generalnu direktorku da 
zajedno sa odgovarajućim službama Društva održava sve potrebno oko PPZ  i unapredi 
ugradnjom nove protivpožarne centrale. 

Za istu sednicu Nadzornog odbora, generalna direktorka je u saradnji sa pravnom 
službom, podnela i izveštaj o prekršajnim postupcima vođenim povodom neizvršenja 
pojedinih mera PPZ iz Rešenja Uprave za vanredne situacije u Beogradu od 16.04.2020 
godine u blagovremenom roku. U izveštaju je konstatovano da su vođena 2 prekršajna 
postupka protiv pravnog lica i odgovornog lica u pravnom licu i to po Zahtevima Uprave za 
vanredne situacije u Beogradu od 13.01 i 19.04.2021 godine. U oba slučaja podneta je 
zajednička pisana odbrana pravnog lica i odgovornog lica u pravnom licu i održana su 
saslušanja. U prekršajnom postupku pokrenutom 13.01.2021 godine saslušanje je bilo 
20.12.2021 godine, zatim dopunsko saslušanje 15.03.2022 godine i konačno 17.03.2022 
godine. Doneta je presuda kojom je izrečen Ukor i pravnom licu i odgovornom licu u 
pravnom licu, odnosno nije izrečena novčana niti bilo koja druga kazna. U prekršajnom 
postupku pokrenutom 19.04.2021 godine saslušanje je obavljeno 08.09.2021 godine, ali 
presuda nije još doneta. Po informacijama koje imamo prekršajni sudija koji je vodila 
postupak je otišla u penziju, a predmet nije za sada dodeljen drugom sudiji, što Društvu 
odgovara. NO je prihvatio ovaj izveštaj generalne direktorke. 



Komisija za reviziju Nadzornog odbora je podnela na istoj sednici prvi izveštaj u kome je 
ocenila način i metod rada kod utvrdjivanja rezultata godišnjeg Izveštaja za 2021 godinu. 
Naime stručni član Komisije za reviziju g-đa Leontina Subu, dipl. ecc., podnela je pisani 
izveštaj o finansijskim pokazateljima poslovanja za 2021 godinu i način kako se do istih 
došlo, koje je Komisija za reviziju prihvatila. Nisu uočeni nedostaci ili propusti prilikom 
rada finansijske službe tokom godine i prilikom izrade finansijskih pokazatelja za 2021 
godinu. NO je prihvatio prvi izveštaj Komisije za reviziju o finansijskim rezultatima 
poslovanja u 2021 godini i obavezao istu da godišnji izveštaj pripremi u skladu sa rokovima 
predviđenim zakazivanjem redovne godišnje Skupštine Društva. 

Na osnovu uspostavljene saradnje pedsednika NO sa grupom istraživača oko profesora dr 
Fikreta Alića sa Mašinskog Fakulteta Univerziteta u Tuzli, u prostorijama našeg Društva 
održan je dvodnevni Workshop (17-18. Juni 2021), ’Modular Infrared Heaters – with 
Nanofluid Collector (MIH-NC)’ pod rukovodstvom prof. dr Fikreta Alića, a u organizaciji 
IHIS Naučno Tehnološkog Parka Zemun a.d. Ovaj podatak nije bio deo izveštaja o radu NO 
za prethodnu Skupštinu akcionara, a vredan je pomena uz nadu da će uspostavljena 
saradnja biti nastavljena i kroz prijave i realizacije zajedničkih projekata. Više o održanoj 
radionici je dala generalna direktorka u svom godišnjem izveštaju o radu Društva 
Ministarstvu za prosvetu, nauku i tehnološki razvoj i Skupštini acionara našeg Društva. 

Društvo od polovine novembra 2021. godine ima novog stanara, firmu  BEOINTECH d.o.o. 
kojoj su odobrena sredstva od strane Inovacionog fonda za razvoj i realizaciju novog 
proizvoda – dodatka hrani za životinje sa antibakterijskim i antimikotinskim svojstvima. 
Nadzorni odbor pozdravlja ovakve slučajeve i kao i uvek, insistira i nastoji da doprinese 
većoj prepoznatljivosti Društva u domenu podrške razvoju inovacionih tehnologija, što 
podrazumeva i adekvatnu infrastrukturu i podršku pre svega start up kompanijama kao 
što je iznad navedena, a što se može ostvariti isključivo ne samo održavanjem, već i 
unapređenjem infrastrukturne podrške mikro, malim i srednjim preduzećima. 

 

Beograd, 12.05.2022  

       Predsednik Nadzornog odbora 

 
                Prof. dr Marko Rakin 
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